



ЧЕРКАСЬКА ОБЛАСНА
УНІВЕРСАЛЬНА
НАУКОВА БІБЛІОТЕКА
ІМЕНІ ТАРАСА ШЕВЧЕНКА



Література про Черкаську область

II квартал
2026 року

Управління культури та охорони культурної спадщини
Черкаської обласної державної адміністрації

Комунальний заклад «Обласна універсальна
наукова бібліотека імені Тараса Шевченка»
Черкаської обласної ради

Література про Черкаську область

За II квартал 2026 року

Бібліографічний покажчик

Черкаси 2026

УДК 016:908] (477.46)
Л 64

Укладачка О. М. Крамар

Редакторка О. І. Дяглюк

Л 64 Література про Черкаську область за II квартал 2026 року : бібліогр. покажч. / Упр. культури та охорони культур. спадщини Черкас. облдержадмін., Комун. закл. «Обл. універс. наук. б-ка ім. Тараса Шевченка» Черкас. облради ; [уклад. О. М. Крамар]. – Черкаси : ОУНБ ім. Тараса Шевченка, 2026. – 18 с.

Покажчик «Література про Черкаську область» виходить щоквартально. Включає описи краєзнавчих книг та найважливіших статей із періодичних видань.

Видання призначене для бібліотечних працівників, краєзнавців, педагогів, студентів.

УДК 016:908] (477.46)

Від укладача

Черкаська обласна універсальна наукова бібліотека імені Тараса Шевченка видає бібліографічний покажчик «Література про Черкаську область» із 1959 року.

Він виходить випусками щоквартально. Включає описи книг та найважливіших статей із періодичних видань. Вони систематизовані за розділами, які відображають основні питання краєзнавства.

У межах розділів література подана в логічній послідовності, частково анотована.

Бібліографічний покажчик розрахований на бібліотечних працівників, краєзнавців, педагогів, студентів.

Загальні праці про область. Краєзнавство. Пам'ятки історії та культури

82. Культурно-історична спадщина України: перспективи дослідження та традиції збереження : матеріали VIII Всеукр. наук.-практ. конф., Черкаси, 04 груд. 2025 р. : (з міжнар. участю) : до 430-ї річниці від дня народж. Б. Хмельницького... / Черкас. держ. технол. ун-т, Держ. архів Черкас. обл., Нац. спілка краєзнавців України [та ін.] ; [упоряд. Лазуренко В. М. та ін.]. – Черкаси : Гордієнко Є. І., 2025. – 393 с. : іл. – Містить бібліогр.

83. Шамрай, О. Культурна спадщина Черкащини в умовах сучасної російсько-української війни: виклики, втрати та перспективи збереження : [Черкас. обл.] / Олександр Шамрай // Культурно-історична спадщина України: перспективи дослідження та традиції збереження. – Черкаси, 2025. – № 8 : матеріали VIII Всеукр. наук.-практ. конф. (з міжнар. участю), Черкаси, 04 груд. 2025 р. – С. 14–16. – Бібліогр.: с. 16.

84. Пшенишна, Н. Проблеми збереження культурно-історичної спадщини в умовах воєнного стану: міжнародний правовий досвід / Наталія Пшенишна // Культурно-історична спадщина України: перспективи дослідження та традиції збереження. – Черкаси, 2024. – № 7 : матеріали VII Всеукр. наук.-практ. конф. (з міжнар. участю), Черкаси, 31 жовт.-01 листоп. 2024 р. – С. 280–283. – Бібліогр.: с. 283.

85. Трощинська, О. Визвольна боротьба в Холодному Яру на сторінках «Літопису Червоної Калини» [діяльн. іст. журн.] / Олена Трощинська // Культурно-історична спадщина України: перспективи дослідження та традиції збереження. – Черкаси, 2024. – № 7 : матеріали VII Всеукр. наук.-практ. конф. (з міжнар. участю), Черкаси, 31 жовт.-01 листоп. 2024 р. – С. 199–205. – Бібліогр.: с. 205.

86. Брель, О. Нераденко Тетяна Миколаївна: співпраця з національним історико-культурним заповідником «Чигирин» : [археолог, жителька м. Черкаси Черкас. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] / Ольга Брель, Людмила Харченко // Культурно-історична спадщина України: перспективи дослідження та традиції збереження. Черкаси, 2024. – № 7 : матеріали VII Всеукр. наук.-

прак. конф. (з міжнар. участю), Черкаси, 31 жовт.-01 листоп. 2024 р. – С. 206–211 : фот. – Бібліогр.: с. 211.

87. Мельниченко, В. Відновлення газети Черкащини повоєнного часу (1944-1954 рр.) : [Черкас. обл.] / Василь Мельниченко // Культурно-історична спадщина України: перспективи дослідження та традиції збереження. – Черкаси, 2024. – № 7 : матеріали VII Всеукр. наук.-прак. конф. (з міжнар. участю), Черкаси, 31 жовт.-01 листоп. 2024 р. – С. 264–270. – Бібліогр.: с. 270.

88. Краєзнавчий календар Золотоніщини : ювілеї, 2026 р. / Золотоніська район. орг. Нац. спілки краєзнавців України; Наук. б-ка ім. М. Максимовича Черкас. нац. ун-ту ім. Б. Хмельницького ; [авт.-упоряд. Г. М. Голиш]. – Черкаси : Вертикаль, 2026. – 31 с. – Бібліогр.: с. 27. – Ім. показч.: с. 28–29. – Геогр. показч.: с. 30.

89. Як над Дніпром формувалася воля і характер народу : [козацька доба в долі Черкас. обл.] // Шпол. вісті. – 2026. – 12 лют.(№ 7). – С. 4.

90. Різникова, Я. Холодний Яр як місце сили: пам'ять, що стає дорогою до майбутнього : [23-24 трав. відбулися XXXII Всеукраїнські вшанування героїв Холодного Яру та Героїв нинішньої війни] / Ярослава Різникова // Слово Просвіти. – 2026. – 11-17 черв. (Число 23). – С. 4 : фот.

91. Різникова, Я. Холодний Яр як місце сили : [23-24 трав. відбулися XXXII Всеукраїнські вшанування героїв Холодного Яру та Героїв нинішньої війни] / Ярослава Різникова // Україна молода. – 2026. – 10 черв. (№ 23). – С. 8: фот.

92. Переселення: пам'ять і спогади : до 70-річчя створення нових сіл : [історія затоплених сіл у Черкас. обл.] / Валентина Загреба, Марія Кінаш, Раїса Омелечко, Марія Шара // Світлий шлях. – 2026. – 30 квіт. (№ 18). – С. 2.

93. Таємниці та технологічні дива резиденції Шувалових [історія, архітектура палацу в м. Тальне Тальнів. ТГ Звенигород. р-ну Черкас. обл.] // Нова Молодь Черкащини. – 2026. – 10 черв. (№ 23/24). – С. 7.

94. Друкач, О. На Черкащині є своя Батьківщина-мати: кому вона присвячена : [скульптура в м. Черкаси Черкас. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] / Олесь Друкач // Сміла. – 2026. – 6 трав. (№ 18). – С. 8.

95. Премію імені Михайла Сироти започаткували у Черкасах : краєзнавча премія для підтримки дослідників Черкас. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл. // Нова Молодь Черкащини. – 2026. – 10 черв. (№ 23/24). – С. 2.

Етнографія

96. Нераденко, Т. Гречані вареники – традиційна страва Чигиринської територіальної громади / Нераденко Тетяна, П'ятун Дар'я, Тараскіна Лілія ; Упр. освіти і науки Черкас. облдержадмін., Черкас. обл. територ. від-ня Малої акад. наук України. – Черкаси : Чабаненко Ю. А., 2025. – 27 с., [4] с. іл. – Список використ. джерел: с. 23–25.

97. Нераденко, Т. Знання та практики з вирощування, переробки, споживання та використання волоського горіха в селах Шевченківської громади Черкаської області / Нераденко Тетяна, Бондар Марина, Тараскіна Лілія ; Упр. освіти і науки Черкас. облдержадмін., Черкас. обл. територ. від-ня Малої акад. наук України. – Черкаси : Чабаненко Ю. А., 2025. – 35 с., [4] с. іл. – Список використ. джерел: с. 22–26.

98. Крига, Д. Вишиванка незламної нації: благородні обладунки, у яких живе душа України : [традиція вишивання в Черкас. обл.] / Дарина Крига // Новий Дзвін. – 2026. – 20 трав. (№ 20). – С. 5.

99. Семенчук, В. Апотропеїчна функція образів у колискових піснях українців : [походження колискових пісень, на основі польових фольклорних матеріалів Уманщини] / Василь Васильович Семенчук // Мистецтво та освіта. – 2025. – № 1. – С. 28–33.

100. Нестеренко, А. Забуті Великодні звичаї Тальнівщини : [Тальнів. ТГ Звенигород. р-ну Черкас. обл.] / Аріана Нестеренко // Новий Дзвін. – 2020. – 8 квіт. (№ 14). – С. 6–7.

101. «Шпачки» з Городищини : (традиції приготування обрядової страви в Городищенській громаді] // Слово Просвіти. – 2026. – 16-22 квіт. (Число 15). – С. 14.

102. Їх готують лише на Черкащині: які страви стали спадщиною України : [обрядова страва шпачки в Городищен. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] // Вечір. Черкаси. – 2026. – 24 черв. (№ 25). – С. 10.

Історія міст і сіл Черкащини

103. Охматів. Минуле і сьогодення : нариси, наук. ст., відом., довідки, спогади, док. і матеріали : історія населених пунктів Жашківщини / [авт.-упоряд. М. М. Бекало та ін.; ред. С. І. Горошко]. – Жашків : С. І. Горошко, 2017. – 574, [1] с. : іл.

104. Шмиголь, Л. Переселення «на степ» сіл Чигиринщини за матеріалами районної та низової преси (на прикладі с. Боровиця) : [Черкас. обл.] / Любов Шмиголь // Культурно-історична спадщина України: перспективи дослідження та традиції збереження. – Черкаси, 2024. – № 7 : матеріали VII Всеукр. наук.-прак. конф. (з міжнар. участю), Черкаси, 31 жовт.-01 листоп. 2024 р. – С. 251–256. – Бібліогр.: с. 255–256.

105. Ялинський, П. Трагедія українського народу в 1912-1923, 1932-1933, 1946-1947 роках : [свідчення про голод жителів с. Верещаки, с. Почапинці Лисян. ТГ Звенигород. р-ну Черкас. обл.] / Павло Ялинський // Понад Тікичем. – 2026. – 14 берез. (№ 11). – С. 4; 21 берез. (№ 12). – С. 4.

106. Дібрівний, О. До 70-річчя початку переселення з «низу»: [історія затоплених сіл у Черкас. обл.] / Олексій Дібрівний // Світлий шлях. – 2026. – 4 черв. (№ 23). – С. 2.

107. Загребна, В. Переселення: пам'ять і спогади : [затоплені села, пов'язані зі ств. Крем. водосх. у Черкас. обл.] / Валентина Загребна, Марія Кінаш, Раїса Омелечко, Марія Шара // Родина і світ. – 2026. – 16 квіт. (№ 16). – С. 3.

108. Як Матусів випередив час: історія Будинку торгівлі, куди їхали з усієї області : [село у Матусів. ТГ Звенигород. р-ну Черкас. обл.] // Шпол. вісті. – 2026. – 30 квіт. (№ 18). – С. 3.

109. Шаповал, І. Про історичне минуле нашого краю : [історичні факти с. Іркліїв Іркліїв. ТГ Золотоніс. р-ну] / Іван Шаповал // Світлий шлях. – 2026. – 28 трав. (№ 22). – С. 3.

Видатні діячі, імена яких увійшли в історію області

110. Кампо, В. Європейський геній України: Сергій Подолинський і сучасність : [науковець, дослідник, лікар, соціолог, уродженець с. Нова Ярославка Лип'ян. ТГ Звенигород.

р-ну Черкас. обл.] / Володимир Кампо, Радим Губань // Світогляд. – 2026. – № 1. – С. 11–23 : фот.

111. Міхно, О. Лютий 2026. Постаті : 200 років від дня народження Памфіла Юркевича : [філософа, педагога, уродженця с. Ліпляве Ліпльав. ТГ Черкас. р-ну] / Олександр Міхно // Освіта і сусп.-во. – 2026. – № 2. – С. 21.

112. Шокало, О. Шелухін Сергій Павлович: «Україна – назва нашої землі з найдавніших часів» : [вчений, юрист-практик, правознавець. уродженець с. Деньги Золотоніс. ТГ Золотоніс. р-ну Черкас. обл.] / Олександр Шокало // Наука і сусп.-во. – 2026. – № 1. – С. 2–12 : фот.

113. Шокало, О. «Де дух, там і воля» : до 200-ліття Памфіла Даниловича Юркевича : [філософа, педагога, уродженця с. Ліпляве Ліпльав ТГ Черкас. р-ну] / Олександр Шокало // Наука і сусп.-во. – 2026. – № 2. – С. 12–21.

114. Шокало, О. «Де дух, там і воля» : до 200-ліття Памфіла Даниловича Юркевича : [філософа, педагога, уродженця с. Ліпляве Ліпльав ТГ Черкас. р-ну] : Частина 2 / Олександр Шокало // Наука і сусп.-во. – 2026. – № 3. – С. 2–15.

115. Шатайло, О. Журовські – призабуті землевласники і промисловці Тальнівщини : [історія діяльності шлях. роду у с. Зеленьків Тальнів. ТГ Звенигород. р-ну Черкас. обл.] / Олег Шатайло // Колос. – 2026. – 21 трав. (№ 21). – С. 2.

Сільське господарство

116. Марченко, В. Вівчарством займаються його справжні поціновувачі : до таких належить і СПОП «Відродження» на Шполянщині / Василь Марченко // Черкас. край. – 2026. – 3 черв. (№ 23). – С. 5 : фот.

117. Марченко, В. Вівчарством займаються його справжні поціновувачі : до таких належить і СПОП «Відродження» на Шполянщині / Василь Марченко // Шпол. вісті. – 2026. – 11 черв. (№ 22). – С. 3.

118. Марченко, В. Чверть століття прогресивного росту : [діяльність ДП СПОП «Відродження» у м. Шпола Шпол. ТГ Звенигород. р-ну Черкас. обл.] / Василь Марченко // Шпол. вісті. – 2026. – 26 берез. (№ 13). – С. 3.

Релігійне життя в краї

119. Роздорожний, М. Політичні репресії та нищення церков у 20-ті – 30-ті рр. ХХ ст. на Кам'янщині в роботах місцевих краєзнавців : [Черкас. обл.] / Микола Роздорожний // Культурно-історична спадщина України: перспективи дослідження та традиції збереження. – Черкаси, 2024. – № 7 : матеріали VII Всеукр. наук.-прак. конф. (з міжнар. участю), Черкаси, 31 жовт.-01 листоп. 2024 р. – С. 260–264. – Бібліогр.: с. 263–264.

120. Головецька, Н. Почесний Патріарх Філарет і Черкащина : [Денисенко М., укр. православ. архієрей, патріарх УПЦ КП] / Наталія Головецька // Слово Просвіти. – 2026. – 2-8 квіт. (Число 13). – С. 8 : фот.

121. Лише дерево і талант : [церква св. Дмитрія Солунського в с. Тернівка Тернів. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] // Сміла. – 2026. – 4 лют. (№ 5). – С. 8.

Черкащина в умовах російсько-української війни

122. Левченко, Н. Уклін усім, хто край свій захищає : [Коваленко Ростислав, Коваленко Антон, уродженці м. Чигирин Черкас. р-ну Черкас. обл.] / Надія Левченко // Культурно-історична спадщина України: перспективи дослідження та традиції збереження. – Черкаси, 2024. – № 7 : матеріали VII Всеукр. наук.-прак. конф. (з міжнар. участю), Черкаси, 31 жовт.-01 листоп. 2024 р. – С. 211–217. – Бібліогр.: с. 217.

123. Калиновська, Т. Подвиг журналіста і воїна Володимира Мукана вшановують побратими : [вшанув. пам'яті уродженця м. Черкаси Черкас. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] / Тетяна Калиновська // Черкас. край. – 2026. – 3 черв. (№ 23). – С. 3.

124. «Я така щаслива, що схожа на тебе»: історія трьох загиблих із Черкащини : [Олександр Крохмалюк, Владислав Вдовиченко, Олександр Яременко, військ. ЗСУ, уродженці Черкас. обл.] // Вечір. Черкаси. – 2026. – 3 черв. (№ 22). – С. 10.

125. «Я там, де маю бути. Бо хто, як не ми, стане на захист»: історії трьох загиблих захисників із Черкащини : [Богдан Міненко, Віталій Батовський, Володимир Мазуренко,

уродженці м. Черкаси Черкас. ТГ Черкас. р-ну Черкас, обл.] // Вечір. Черкаси. – 2026. – 20 трав. (№ 20). – С. 10.

126. «У мене неймовірне бажання жити»: історія звільненого з полону морпіха : [Мирослав Чорномор, військ., житель с-ща Лисянка Лисян. ТГ Звенигород. р-ну Черкас. обл.] // Козац. край. – 2020. – Трав. (№ 3). – С. 4.

127. 11 постраждалих, троє – в лікарні: через безпілотник рф у трьох багатоповерхівках Черкас є руйнування, п'ять квартир вигоріло вщент : [у Черкас. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] // Вечір. Черкаси. – 2026. – 27 трав. (№ 21) – С. 1, 3.

128. Не про стіни, а про людей: як у Смілі відновлюють коледж після обстрілу : [коледж Нац. ун-ту харчових технологій у м. Сміла Смілян. ТГ Черкас. р-ну] // Вечір. Черкаси. – 2026. – 20 трав. (№ 20). – С. 7.

Наука. Освіта

129. Калиновська, Т. Профтехосвіта рятує економіку : [діяльність ДНЗ Іркліїв. проф. аграр. ліцею у с. Іркліїв Іркліїв. ТГ Золотоніс. р-ну Черкас. обл.] / Тетяна Калиновська // Черкас. край. – 2026. – 27 трав. (№ 22). – С. 3.

Медіа

130. Газеті «Трибуна хлібороба» – 95 років : [громадсько-політична газета Христинівської ТГ, Уманського р-ну Черкас. обл.] // Черкас. край. – 2026. – 3 черв. (№ 23). – С. 1.

131. Перець, С. Від «Вістей» до Медіа-центру «Надросся»: [історія створення і діяльності газети у м. Корсунь-Шевченківський Корсунь-Шевчен. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] / Світлана Перець // Надросся. – 2026. – 16 квіт. (№ 16). – С. 2–3.

Бібліотечна справа в краї

132. Реабілітовані таланти: письменники Черкащини : біобібліогр. покажч. Вип. 1 / Упр. культури та охорони культур. спадщини Черкас. облдержадмін., Комун. закл. «Обл. універс.

наук. б-ка ім. Тараса Шевченка» Черкас. облради ; [уклад. В. М. Поліщук-Левченко, І. Ф. Осауленко; ред. О. І. Дяглюк]. – Черкаси : ОУНБ ім. Тараса Шевченка, 2025. – 97 с.: іл. – (Серія «Повернуті із забуття»).

133. Ігнат'єва, О. Працюємо заради культурного розвитку нашої громади [Уман. міська централіз. система бібліотек м. Умань Уман. ТГ Уман. р-ну Черкас. обл.] / Оксана Ігнат'єва // Жінка. – 2026. – № 4. – С. 36–37 : фот.

Музейна справа

134. Кукса, Н. Суботівські спадки: колекція особистих речей родини Марії Іванівни та Марка Федоровича Грушевських із фондів національного історико-культурного заповідника «Чигирин» : [Черкас. обл.] / Надія Кукса // Культурно-історична спадщина України: перспективи дослідження та традиції збереження. – Черкаси, 2024. – № 7 : матеріали VII Всеукр. наук.-прак. конф. (з міжнар. участю), Черкаси, 31 жовт.-01 листоп. 2024 р. – С. 271–275. – Бібліогр.: с. 275.

135. Нераденко, Т. Археологічні експозиції районних краєзнавчих музеїв Черкащини: [Черкас. обл.] / Тетяна Нераденко // Культурно-історична спадщина України: перспективи дослідження та традиції збереження. – Черкаси, 2024. – № 7 : матеріали VII Всеукр. наук.-прак. конф. (з міжнар. участю), Черкаси, 31 жовт.-01 листоп. 2024 р. – С. 128–139. – Бібліогр.: с. 139.

136. Пугач, Н. Михайло Задніпровський: фронтові листи до рідних з фондів Кам'янського державного історико-культурного заповідника : [актор, уродженець м. Кам'янка Черкас. р-ну Черкас. обл.] / Наталія Пугач // Культурно-історична спадщина України: перспективи дослідження та традиції збереження. – Черкаси, 2024. – № 7 : матеріали VII Всеукр. наук.-прак. конф. (з міжнар. участю), Черкаси, 31 жовт.-01 листоп. 2024 р. – С. 234–238. – Бібліогр.: с. 238.

137. Стадник, І. Цифрові колекції та відкритий доступ: трансформація ролі музеїв у глобальному інформаційному суспільстві : [Черкас. обл.] / Ірина Стадник // Культурно-історична спадщина України: перспективи дослідження та традиції збереження. – Черкаси, 2024. – № 7 : матеріали VII Всеукр. наук.-

практ. конф. (з міжнар. участю), Черкаси, 31 жовт.-01 листоп. 2024 р. – С. 276–279. – Бібліогр.: с. 279.

138. Пустовгар, О. Той, хто заснував музей Кобзаря у Каневі : [Василь Глиносиров, педагог, публіцист, колишній житель м. Канів Канів. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] / Олег Пустовгар // Черкас. край. – 2026. – 22 квіт. (№ 17). – С. 4.

139. Засновник музею «Тарасова світлиця» : [Гнилосиров В. С., громад. діяч-просвітник, засн. нар. музею Т. Шевченка, педагог, письменник] / упоряд. Олег Пустовгар // Слово Просвіти. – 2026. – 16–22 квіт. (Число 15). – С. 10.

Мистецтво

140. [Юрій Іллєнко] : [статті] / Михайло Іллєнко, Ольга Ямборко, Анастасія Канівець [та ін.] // Кіно–Театр. – 2026. – № 3. – С. 2–22 : фот.

141. Жадько, В. Стоп-кадр у Шевченковому краї : [Іллєнко Юрій, кінорежисер, кінооператор, уродженець м. Черкаси Черкас. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] / Віктор Жадько // Україна молода. – 2026. – 13 трав. (№ 19). – С. 10.

142. Голиш, Г. Прометей української кінодокументалістики : [Володимир Артеменко, актор, режисер театру, кіно, уродженець с. Мельники Іркліїв. ТГ Золотоніс. р-ну Черкас. обл.] / Григорій Голиш // Світлий шлях. – 2026. – 26 берез. (№ 13). – С. 3–4.

143. У Черкасах відзначають століття органу, який купили у Парижі : [історія найбільшого у світі духовного музичного інструменту в м. Черкаси Черкас. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] // Нова Молодь Черкащини. – 2026. – 29 квіт. (№ 17/18). – С. 5.

144. «Століття Черкаського органа»: у Черкасах відзначають ювілей короля музичних інструментів: [історія унікал. органа в м. Черкаси Черкас. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] // Вечір. Черкаси. – 2026. – 4 трав. (№ 17). – С. 4.

145. Медалієва, О. Коли Заньковецька підкорила Золотоношу: невідома сторінка театральної історії міста : [Марія Заньковецька, україн. акторка] / Медалієва Оксана // Златокрай. – 2026. – 23 квіт. (№ 17). – С. 8.

146. Крамар, О. «Я дуже багато працювала, і я щаслива» – Оксана Трохимівна Павленко : [худож., уродженка с. Валява

Городищен. р-ну Черкас. обл.] / Оксана Крамар // Наука і сусп.-во.
– 2026. – № 2. – С. 47–48.

Літературне життя

147. Література про Черкаську область, III-IV квартали 2025 року : бібліогр. покажч. / Комун. закл. «Обл. універс. наук. б-ка ім. Т. Шевченка» Черкас. облради ; [уклад. О. М. Крамар; ред. О. І. Дяглюк]. – Черкаси: ОУНБ ім. Тараса Шевченка, 2025. – 22 с.

148. Сонячні кларнети. Літ.О : [збірник]. – Черкаси : Чабаненко Ю. А., 2020. – 87 с.

149. На білім світі... : вісник Міжнар. літ. конкурсу з нагоди 220-ліття Л. Боровиковського (1808-1889) – укр. поета, фольклориста, етнографа : (проза, поезія, п'єса, есеї, нариси) / [упоряд. О. В. Апальков]. – Спец. вид. – Канів : Склянка Часу, 2026. – 177 с.

150. Брукс, Т. Казка-омана / Тетяна Брукс. – Черкаси : Третяков О. М., 2025. – 51 с. : іл.

151. Брукс, Т. Чорна зозуля / Тетяна Брукс. – Черкаси : Чабаненко Ю. А., 2024. – 291 с.

152. Брукс, Т. Інша / Тетяна Брукс. – Черкаси : Чабаненко Ю. А., 2023. – 46, [1] с. : іл.

153. Горішна, Н. Привілеї богів : сонетарій / Наталія Горішна ; [передм. авт.]. – Київ : Кондор, 2021. – 209 с. – Бібліогр.: с. 194–195. – Ім. покажч.: с. 196–197.

154. Гордон, О. Епоха сонета триває : [Горішна Н. та Пастушевський С., переклади авторів сонетів «Пісні Петрарки. Лаури ненаписані листи»] / Олександр Гордон // Наука і сусп.-во. – 2026. – № 1. – С. 58–60.

155. Туровська, Л. «Здібностей хороших...» : [Гулак-Артемівський С. С., композитор, уродженець м. Городище Городищен. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] / Леся Туровська // Наука і сусп.-во – 2026. – № 3. – С. 33–36.

156. Коваленко, В. М. Копанка в бережині : уривок із біографічної повісті / Валентина Коваленко // Укр. літ. газ. – 2026. – Квіт. (№ 4). – С. 34–35.

157. Науменко, А. Харлампій і Степанида : [роман] / Анатолій Науменко. – Київ : Меркьюрі-Поділля, 2026. – 499 с.

158. Хаврусь, А. Іван Нечуй-Левицький – про русифікацію України та національну ідею : [письм., уродженець с-ща Стеблів Стеблів. ТГ Звенигород. р-ну Черкас. обл.] / Андрій Хаврусь // Надросся. – 2026. – 2 квіт. (№ 14). – С. 2.

159. Тодось Осмачка: геній, який обманув ГУЛАГ ціною власного розуму : [поет, прозаїк, уродженець с. Куцівка Ротмістрів ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] // Сміла. – 2026. – 13 трав. (№ 19). – С. 8.

160. Науковець отримуватиме президентську стипендію : [Володимир Поліщук, літературознав., уродженець с. Сердюківка Тернів. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] // Черкас. край. – 2026. – 10 черв. (№ 24). – С. 3.

161. Гордон, О. Літературна енциклопедія черкаського краю : [проф. В. Т. Поліщук презентував третій том «Літературна енциклопедія Черкащини», житель м. Черкаси Черкас. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] / Олександр Гордон // Укр. літ. газ. – 2026. – Берез. (№ 3). – С. 20.

162. Чер.net.k@ : літ. альм.: [Міжнар. літ. проєкт для письменників-початківців / передм. Т. Брукс, В. Власюка та ін.]. - Черкаси : Чабаненко Ю. А., 2023. – 42, [1] с.

163. Чер.net.k@ : [Міжнар. літ. проєкт для письменників-початківців / передм. В. Пахаренка]. – Черкаси : Чабаненко Ю. А., 2018. – 88 с. : іл.

164. Чер.net.k@ : [твори переможців конкурсу короткої прози «В цей світ прийшли ми не зазря» / передм. Г. Клименко]. – Черкаси : Чабаненко Ю. А., 2017. – 89 с. : іл.

165. Шабаш, Є. Життя та творчість Андрія Химка (Хименка) під наглядом «Вампірів» : [письменник, уродженець с. Адамівка Жашків. ТГ Уман. р-ну Черкас. обл.] / Євгеній Шабаш, Валентина Жиденко // Культурно-історична спадщина України: перспективи дослідження та традиції збереження. – Черкаси, 2024. – № 7 : матеріали VII Всеукр. наук.-практ. конф. (з міжнар. участю), Черкаси, 31 жовт.-01 листоп. 2024 р. – С. 247–250. – Бібліогр.: с. 250.

166. Яр, Я. Люблю життя : [поезія] / Ярина Яр ; [передм. В. Метелиці, А. Савранської]. – Корсунь-Шевченківський : Всесвіт, 2017. – 151 с.

Василь Симоненко

167. Наш Василь : [Симоненкіана : вірші, спогади, світлини / ред.-упоряд. О. А. Печора]. – Лубни : Лубни, 2025. – 266 с. : фот.

168. Наєнко, М. Василь Симоненко – легенда шістдесятництва : [поет, журналіст, колиш. житель м. Черкаси Черкас. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] / Михайло Наєнко // Наука і сусп.-во. – 2026. – № 1. – С. 16–27 : фот.

169. Гордість нації : [до 90-річчя з дня народження Василя Симоненка, поета, колишнього жителя м. Черкаси] // Жінка. – 2025. – № 1. – С. 40–41.

Тарас Шевченко

170. Шевченко, Т. Кобзар / Тарас Шевченко ; [авт. передм. Недяк В. В.] ; худож. А. Ждаха. – Київ : Емма, 2019. – 569 с. : іл.

171. Шевченко, Т. Кобзар : [вірші] / Тарас Шевченко ; [передм. С. Гальченка] ; Ін-т літ. ім. Т. Г. Шевченка, Відкритий міжнар. ун-т розвитку людини «Україна». – Київ : Ун-т «Україна», 2014. – 309 с.

172. Мистецький феномен Шевченкових альбомів 1846-1850 і 1858-1859 років / [Наук. т-во ім. Шевченка в Америці, Ін-т літ. ім. Т. Г. Шевченка НАН України, Ін-т джерелознавства НТШ-А та ін.] ; вид. підгот. Н. Бойко [та ін.] ; [наук. ред. О. Боронь]. – Київ : Критика, 2025. – 469, [1] с., XVI с. іл. : іл. – Бібліогр.: с. 447–453. – Показч. творів Т. Шевченка: с. 455–460. – Ім. показч.: с. 461–468.

173. Мельниченко, В. Автопортрети і світлини Тараса Шевченка з акцентом на головний убір : [поет, худож., уродженець с. Моринці Звенигород. ТГ Звенигород. р-ну Черкас. обл.] / Володимир Мельниченко // Слово Просвіти. – 2026. – 30 квіт.- 6 трав. (Число 17). – С. 12.

174. Бондар, Н. Музи й кохані Кобзаря: жінки, що надихали Шевченка [Оксана Коваленко, перша любов Т. Г. Шевченка] / Наталя Бондар // Жінка. – 2026. – № 5. – С. 16–17.

175. Бондар, Н. Музи й кохані Кобзаря: жінки, що надихали Шевченка : [про жінок Тараса Шевченка, худож., поета, уродженця с. Моринці Звенигород. ТГ Звенигород. р-ну Черкас. обл.] / Наталя Бондар // Жінка. – 2026. – № 4. – С. 16–17.

176. Маловідоме – про відомого на весь світ: Шевченко у світлі друзів італійця, поляка й француза : [поет, худож., уродженець с. Моринці Звенигород. ТГ Звенигород. р-ну Черкас. обл.] // Козац. край. – 2026. – Квіт. (№ 2). – С. 4–5.

177. Життя людини вартує 45 кілограмів срібла? : [викуп з кріпацтва Тараса Шевченка, поета, худож., уродженця с. Моринці Звенигород. ТГ Звенигород. р-ну Черкас. обл.] // Шпол. вісті. – 2026. – 30 квіт. (№ 18). – С. 4.

178. Жадько, В. 10 травня 1861 (за с. ст.): у цей день 165 років тому Тараса Шевченка поховали на Чернечій горі : [перепоховання поета, уродженця с. Моринці Звенигород. ТГ Звенигород. р-ну Черкас. обл.] / Віктор Жадько // Сміла. – 2026. – 20 трав. (№ 20). – С. 8.

Зміст

Від укладача.....	3
Загальні праці про область. Краєзнавство. Пам'ятки історії та культури.....	4
Етнографія.....	6
Історія міст і сіл Черкащини.....	7
Видатні діячі, імена яких увійшли в історію області.....	7
Сільське господарство.....	8
Релігійне життя в краї.....	9
Черкащина в умовах російсько-української війни.....	9
Наука. Освіта.....	10
Медіа.....	10
Бібліотечна справа в краї.....	10
Музейна справа.....	11
Мистецтво.....	12
Літературне життя.....	13
Василь Симоненко.....	15
Тарас Шевченко.....	16

Бібліографічне видання

**ЛІТЕРАТУРА ПРО ЧЕРКАСЬКУ ОБЛАСТЬ
За II квартал 2026 року**

Бібліографічний покажчик

Укладачка
Крамар Оксана Миколаївна

Відповідальна за випуск **Л. Д. Дядик**

Редагування **О. І. Дяглюк**

Комп'ютерне опрацювання **В. В. Петецька-Колеснікова**

Формат 60x84/16

Видавець і виготовлювач
Комунальний заклад «Обласна універсальна наукова
бібліотека імені Тараса Шевченка»,
вул. Байди Вишневецького, 8, м. Черкаси, 18001

Підписано до друку 23.07.2026. Тир. 35. Ксерокс ОУНБ імені Тараса Шевченка

